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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 441 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for grøn trepart den 5. februar 2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter 

Kofod (DF) 

Spørgsmål nr. 441 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange ulve der ville kunne være i Jylland, før det bliver tilladt at bortregu-

lere dem, altså aflive dem?” 

Svar 

Jeg arbejder for at ændre EU-reglerne, så Danmark får bedre mulighed for at regulere ulve, end vi har i 

dag. 

 

For nuværende er ulven strengt beskyttet i habitatdirektivet, og det betyder, at der er forbud mod for-

sætligt drab på ulve. Myndighederne kan inden for direktivets rammer give tilladelse til regulering af en 

problemulv. En problemulv kan fx være en ulv, som har mistet sin naturlige skyhed over for mennesker 

eller en ulv, som gentagne gange angriber husdyr bag fungerende ulvesikrede hegn. Mindre indgribende 

tiltag som fx bortskræmning skal have været forsøgt, før der kan gives tilladelse til regulering. 

 

Jeg henviser i øvrigt til svar på spørgsmål 439. 
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